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Zápis ze zasedání Rady Justiční akademie  

ze dne 9. 12. 2022 

 
 
V úvodu předseda Rady JUDr. R. Fiala, uvítal přítomné členy Rady Justiční akademie, jakož i ředitelku 

Justiční akademie Mgr. Ludmilu Vodákovou jako hosta a konstatoval, že Rada je v souladu s platným 

Statutem Justiční akademie způsobilá jednat a usnášet se (přijímat rozhodnutí). 

 

Účast: podle prezenční listiny 
 
 
Program: 
 

I. Návrh nových lektorů a informace o nových vzdělávacích akcích dosud neprojednaných Radou 

II. Variantní řešení dopadů nové právní úpravy zákona v oblasti soudní, znalecké a tlumočnické 

činnosti na Justiční akademii - úkol ze zasedání Rady ze dne 7. 10. 2022 

III. Informace ředitelky Justiční akademie Mgr. L. Vodákové o aktuálním provozu akademie a výhledu 

na rok 2023 

IV. Různé 

 

I.  Návrh nových lektorů a informace o nových vzdělávacích akcích dosud neprojednaných 

Radou 

 

Po zahájení zasedání Rady předal její předseda JUDr. R. Fiala slovo ředitelce Justiční akademie k 

okomentování materiálu ke vzdělávacím akcím nad plán a neschváleným lektorům Radou.  

Předložený návrh nových lektorů a vzdělávacích akcí nad rámec schváleného vzdělávacího plánu pro 

rok 2023 obsahoval k projednání a ke schválení lektory z oblasti „Civilního soudnictví“ a z oblasti 

„Kvalifikační vzdělávání VSÚ a VÚSZ“. Z oblasti „Civilního soudnictví“ byla předložena k projednání a 

ke schválení jedna distanční vzdělávací akce s názvem „Vliv insolvenčního řízení na nalézací řízení 

sporné“.  

 

O předloženém návrhu bylo hlasováno a schváleno bez připomínek. 

 

Usneseno: 

 

Rada schválila návrh nově předložené vzdělávací akce jako doplněk ke stávajícímu platnému plánu 

vzdělávání. Zároveň schválila návrh nových lektorů jako doplněk ke stávajícímu platnému seznamu 

lektorů.  

 

 

II. Variantní řešení dopadů nové právní úpravy zákona v oblasti soudní, znalecké a 

tlumočnické činnosti na Justiční akademii - úkol ze zasedání Rady ze dne 7. 10. 2022 

 

Na základě úkolu z usnesení Rady ze dne 7. 10. 2022 ředitelka Mgr. L. Vodáková předložila Radě 

materiál ředitele Odboru insolvenčního a soudních znalců Mgr. J. Benýška z Ministerstva spravedlnosti 

ČR, který byl zpracován ve spolupráci s ředitelkou Justiční akademie a týká se zejména koncepčního 

vzdělávání soudních znalců, tlumočníků, překladatelů a mediátorů. Materiál byl zpracován tak, aby bylo 

možné Justiční akademií záměr pro tyto profesní skupiny realizovat. Semináře budou probíhat 

prezenčně, avšak tam, kde se předpokládá zvýšený zájem účastníků, budou semináře zároveň 

streamované. 

 



2 
 

Ředitelka Justiční akademie se k materiálu vyjádřila v tom smyslu, že Justiční akademie je připravena 

v tomto rozsahu vzdělávací akce realizovat, a to jak po stránce organizační, tak i po stránce finanční. 

Náklady budou v řádu několika desítek tisíc korun. V mnoha případech budou semináře lektorsky 

zajištěny přímo školiteli z ministerstva spravedlnosti, které je také garantem celého projektu vzdělávání 

soudních znalců, soudních tlumočníků, překladatelů a mediátorů. Mgr. L. Vodáková považuje tuto oblast 

vzdělávání za stěžejní pro chod justice. 

 

V rámci diskuse zazněl jednoznačný souhlas jak s tímto typem vzdělávání, tak s počtem vzdělávacích 

akcí pro soudní znalce a tlumočníky. Nebyly vzneseny žádné připomínky. 

 

Usneseno: 

 

Rada schválila návrh koncepčního vzdělávání soudních znalců, tlumočníků, překladatelů a mediátorů 

jako doplněk ke stávajícímu platnému plánu vzdělávání. 

 

 

III. Informace ředitelky Justiční akademie Mgr. L. Vodákové o aktuálním provozu akademie 

a výhledu na rok 2023 

 

1. Ředitelka Justiční akademie informovala Radu o prodloužení smlouvy s Ministerstvem vnitra 

ČR na dalším pokračování ubytování ukrajinských uprchlíků v budově „E“ v Kroměříži. Zároveň 

poděkovala Soudcovské unii za pomoc při zajišťování potřeb pro ukrajinské uprchlíky a 

poskytnutou finanční pomoc pro tyto účely. 

 

2. Podle Mgr. L. Vodákové byl rok 2022 hospodářsky úspěšný, k žádným zásadním omezením 

vzdělávacích akcí nemuselo dojít. Co se týká výhledu na rok 2023, je předpoklad, že Justiční 

akademie bude mít zhruba stejný rozpočet jako v minulých letech, čímž zvládne uskutečnit 

všechny vzdělávací akce podle Radou schváleného plánu vzdělávání na rok 2023. Justiční 

akademie se bude také intenzivně snažit rozpočet posilovat o finanční prostředky z evropských 

strukturálních fondů.  

 

Usneseno: 

 

1. Rada bere informaci o pomoci Justiční akademie v souvislosti s ukrajinskou uprchlickou krizí 

na vědomí. 

 

2. Rada bere informaci o aktuálním provozu Justiční akademie a výhledu na rok 2023 na 

vědomí. 

 

 

IV. Různé 

 

Prof. JUDr. A. Macková, Ph.D. zmínila panelovou diskusi z června 2022 na Právnické fakultě Univerzity 

Karlovy k otázkám znaleckého dokazování, kterého se zúčastnili i zástupci Ministerstva spravedlnosti 

ČR, Vrchního soudu a další. V této souvislosti navrhla podobnou vzdělávací akci pro vyhodnocení 

znaleckého práva realizovat i v rámci Justiční akademie. Podrobně se tímto novým typem vzdělávacích 

akcí bude Rada zabývat na některém ze svých dalších zasedání. 

 

Ředitelka Justiční akademie Mgr. L. Vodáková poděkovala členům Rady za jejich podporu a součinnost 

při své práci.  

 

Na závěr zasedání předseda Rady JUDr. R. Fiala poděkoval ředitelce Justiční akademie jménem všech 

členů Rady za dosud odvedenou práci a popřál jí mnoho úspěchů do dalšího období. 
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Usneseno: 

 

Rada bere podnět na nový typ vzdělávacích akcí prof. JUDr. A. Mackové, Ph.D. na vědomí s tím, že se 

jím bude zabývat na některém ze svých dalších zasedání. 

 

 

Termín konání příštího zasedání Rady Justiční akademie byl stanoven na 14. dubna 2023 (pátek) 

od 10,00 hod. Místo konání bude upřesněno v pozvánce. 

 

 

 

 

Předložené materiály: 

 

- Návrh nových lektorů pro vzdělávací akce Justiční akademie dosud neprojednaných Radou 
- Informace o nových vzdělávacích akcích dosud neprojednaných Radou 
- Variantní řešení dopadů nové právní úpravy zákona v oblasti soudní, znalecké a tlumočnické 

činnosti na Justiční akademii - úkol ze zasedání Rady ze dne 7. 10. 2022 

 

 

 

 

Zápis zpracovala: Mgr. L. Vodáková/R. Korábová 

 

 

 

Schválil: JUDr. R. Fiala 


